

ဗစ်တိုးရီးယားပြည်နယ်၏ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ

What's new?
Overview of the new
Child Safe Standards
Burmese

ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ။

ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ ခြုံငုံသုံးသပ်ချက်

ဗစ်တိုးရီးယားပြည်နယ်တွင် ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းများ (စံနှုန်းများ) ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ၌ စတင်သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ ငါးနှစ်အကြာတွင် ၎င်းစံနှုန်းများသည် ကလေးများနှင့်လူငယ်များအတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကို မည်သို့မြှင့်တင်ပေးသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့တွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။

ကျွန်ုပ်တို့၏စံနှုန်းများကို ပိုမိုခိုင်မာအားကောင်းအောင် အပြောင်းအလဲများ ပြုလုပ်နေသည်။

စံနှုန်းများတွင် အကျုံးဝင်သည့် အဖွဲ့အစည်းများ¹ သည် စံနှုန်းအသစ်များကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့မှစတင်ပြီး လိုက်နာရန်လိုအပ်သည်။ ထိုအချိန်မတိုင်ခင်အထိ လက်ရှိစံနှုန်းများက အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည်။

စံနှုန်းအသစ်များသည် အနိမ့်ဆုံး သတ်မှတ်ချက်များကို ဖော်ပြထားပြီး ကလေးများနှင့်လူငယ်များအား ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရန် အဖွဲ့အစည်းများ လုပ်ဆောင်ရမည့် လုပ်ဆောင်ချက်များကို အကြမ်းဖျင်း ဖော်ပြထားသည်။ ၎င်းတို့သည် အဖွဲ့အစည်းများအတွက် ပိုမိုရှင်းလင်းမှုရှိစွာ ဖော်ပြပေးထားပြီး ကျန်သြစတြေးလျရှိ စံနှုန်းများနှင့်လည်း ပိုမိုကိုက်ညီမှု ရှိသည်။

ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များကို ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရန် အဖွဲ့အစည်းများ လုပ်ဆောင်ပြီးသွားသောအရာများသည် ၎င်းတို့အား စံနှုန်းအသစ်များကို လိုက်နာရာတွင် အထောက်အကူပြုပေးပါလိမ့်မည်။ အချို့သောနေရာများတွင် အဖွဲ့အစည်းများသည် စံနှုန်းအသစ်များနှင့် ကိုက်ညီစေရန်အလို့ငှာ ၎င်းတို့၏လက်ရှိကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေး မူဝါဒ၊

¹ ဤစာရွက်စာတမ်းတွင် 'သက်ဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့များ' ဟု ရည်ညွှန်းချက်အားလုံးကို ရယူသုံးစွဲနိုင်ရန်အကြောင်းပြရင်းများအတွက် " အဖွဲ့အစည်းများ" အဖြစ် အစားထိုးလိုက်သည်။ သက်ဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့ကို ၂၀၀၅ ခုနှစ် ကလေးသူငယ် ကျန်းမာရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃ (၁) တွင် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားပြီး ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းများကို လိုက်နာရသော အသင်းအဖွဲ့များဟု ဖော်ပြထားသည်။



ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုကို ပြောင်းလဲရန် သို့မဟုတ် အသစ်ရေးဆွဲရန် လိုအပ်ကောင်းလိုအပ်ပေလိမ့်မည်။

ဤလမ်းညွှန်သည် အဖွဲ့အစည်းများအတွက် စံနှုန်းအသစ်များကို သိရှိလာစေပြီး စံနှုန်းအသစ်များနှင့်အညီ လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်သည်များကို ခွဲခြားသတ်မှတ်နိုင်ရန်အတွက် ၎င်းတို့၏ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေး မူဝါဒများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်များကို စတင်၍ ပြန်လည်သုံးသပ်နိုင်စေသည့်အတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေပါမည်။ ဤလမ်းညွှန်၏ ဘာတွေပြောင်းလဲသွားလဲ။ လက်ရှိနှင့် အသစ်ဖြစ်သော ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းများကို နှိုင်းယှဉ်ခြင်း နှင့် ကော်မရှင်၏ အမေးများသည် မေးခွန်းများ သည်လည်း အထောက်အကူဖြစ်ပေလိမ့်မည်။

လာမည့်လများအတွင်း အဖွဲ့အစည်းများအား အကူအညီဖြစ်စေရန် နောက်ထပ်သတင်းအချက်အလက်နှင့်လမ်းညွှန်ချက်ကို ပေးမည်ဖြစ်သည်။ သင်သည် ကော်မရှင်မှ သတင်းအချက်အလက်နှင့် လမ်းညွှန်ချက်အသစ်များကိုထုတ်ပြန်သည့်အခါ အီးမေးလ်များကိုလက်ခံရရှိရန် ဤနေရာ တွင်စာရင်းသွင်းနိုင်သည်။

အောက်ဖော်ပြပါဇယားသည် စံနှုန်းအသစ်များတွင် ပါဝင်သော သတ်မှတ်ချက်အသစ်များ၏အကျဉ်းချုပ်ကို ဖော်ပြထားသည်။

<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)</p>	<p>ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။</p>	<p>အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ</p>
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၁- အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ယဉ်ကျေးမှုအရ လုံခြုံစိတ်ချရသောပတ်ဝန်းကျင်ကိုထူထောင်ပြီး မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများနှင့်လူငယ်များ၏ မတူကွဲပြားခြားနားသော ကိုယ်ပိုင်လက္ခဏာများနှင့်အတွေ့အကြုံများကို လေးစားတန်ဖိုးထားခံရရန် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၁ နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၁.၁ ကလေးတစ်ဦး၏ယဉ်ကျေးမှုကို ထုတ်ဖော်ပြသခွင့်နှင့် ၎င်းတို့၏ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာအခွင့်အရေးများကို ရယူခံစားနိုင်ခွင့်ကို အားပေး၍ ထိထိရောက်ရောက် ပံ့ပိုးပေးရမည်။</p> <p>၁.၂ မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှု၏အားသာချက်များကို အသိအမှတ်ပြု တန်ဖိုးထားရန်နှင့် မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများနှင့်လူငယ်များ၏ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးနှင့် ဘေးကင်းစိတ်ချရမှုအတွက် ၎င်း၏အရေးပါမှုကို နားလည်ရန် အဖွဲ့ဝင်များအားလုံးကို ပြင်ဆင်ပေးသော နည်းဗျူဟာများကို အဖွဲ့အစည်းများအတွင်း ထည့်သွင်းရမည်။</p> <p>၁.၃ အဖွဲ့အစည်းအတွင်းရှိ လူမျိုးရေးခွဲခြားမှုကို ဖော်ထုတ်ရန်၊ ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းရန်နှင့် လက်သင့်မခံရန် စီမံဆောင်ရွက်ချက်များကို အဖွဲ့အစည်းတွင် ကျင့်သုံးရမည်။ မည်သည့်လူမျိုးရေးခွဲခြားမှု ဖြစ်ရပ်မျိုးကိုမဆို သင့်လျော်သောအကျိုးဆက်များနှင့်အတူ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းသွားရမည်။</p> <p>၁.၄ အဖွဲ့အစည်းသည် မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုများက အဖွဲ့အစည်းအတွင်း တန်းတူပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရရှိအောင် တက်ကြွစွာပံ့ပိုးကူညီ၍ ဖြစ်မြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။</p> <p>၁.၅ အဖွဲ့အစည်း၏မူဝါဒများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ စနစ်များနှင့်လုပ်ငန်းစဉ်များအားလုံးသည် ယဉ်ကျေးမှုအရ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိ၍ အားလုံးပါဝင်ခွင့်ရှိသော ပတ်ဝန်းကျင်ကို အတူတကွ ဖန်တီးပြီး မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုများ၏လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရမည်။</p>	<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းအသစ် ၁ တွင် အဖွဲ့အစည်းများသည် မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများနှင့်လူငယ်များအတွက် ယဉ်ကျေးမှုအရ လုံခြုံစိတ်ချရသောပတ်ဝန်းကျင်ကိုဖန်တီးပေးရန် အဆင့်သစ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည်။ အဖွဲ့အစည်းများသည် မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများနှင့်လူငယ်များက ၎င်းတို့၏ဝန်ဆောင်မှုများ သို့မဟုတ် အဆောက်အအုံများကို လက်ရှိအသုံးပြုနေကြောင်း သိရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မသိသည်ဖြစ်စေ ဤသတ်မှတ်ချက်ကို ပြည့်မီရမည်။</p> <p>ဤကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် 1 ၏ဆိုလိုရင်းမှာ အဖွဲ့အစည်းအများစုအနေဖြင့် မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုများအတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံသောပတ်ဝန်းကျင်ဖန်တီးပေးရန် ၎င်းတို့၏လက်ရှိချဉ်းကပ်နည်းကို တိုးတက်အောင်လုပ်ရန်လိုအပ်သည်ဟု ဆိုလိုသည်။ ဤစံနှုန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် တစ်ကြိမ်တစ်ခါ ပြောင်းလဲမှုမဟုတ်ဘဲ စဉ်ဆက်မပြတ် အားထုတ်လုပ်ဆောင်ရွက် လိုအပ်သည်။</p> <p>ဤစံနှုန်းသည် အဖွဲ့အစည်းများတွင် သာတူညီမျှမှုကို ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် မတူကွဲပြားသောလိုအပ်ချက်များကို လေးစားရန် လိုအပ်သည့် စံနှုန်းသစ် ၅ နှင့် ဆက်စပ်သည်။</p>	<p>ကော်မရှင်အနေဖြင့် အဖွဲ့အစည်းများအား ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၁ ကို လိုက်နာရာတွင် ကူညီပေးရန် ရည်ရွယ်သော သီးသန့် အရင်းအမြစ်အသစ်များကို ဖော်ဆောင်နေပါသည်။</p> <p>ကလေးများအတွက် လုံခြုံစိတ်ချရသော ပတ်ဝန်းကျင်များကိုဖန်တီးပေးနိုင်ရန်အတွက် မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသားနှင့်တောရက်စရလက်ကြား ကျွန်းသား ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့်အတူ အလုပ်လုပ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများအားကူညီနိုင်ရန် အရင်းအမြစ်များကို နိုင်ငံတော် မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသားနှင့် ကျွန်းသားကလေးစောင့်ရှောက်ရေးရုံး (SNAICC) က ဖော်ဆောင်ထားသည်။</p> <p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖန်တီးရန် ကော်မရှင်၏ လမ်းညွှန် တွင် 'မတူကွဲပြားမှုနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ကွဲပြားခြားနားမှုကို လေးစားခြင်းအားဖြင့် ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး' အပိုင်း၌လည်း သက်ဆိုင်ရာလမ်းညွှန်ချက်အချို့ ရှိသည်။</p>

ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)	ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။	အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၂ - ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးကို အဖွဲ့အစည်း၏ခေါင်းဆောင်မှု၊ အုပ်ချုပ်မှုနှင့်ယဉ်ကျေးမှုတို့တွင် ထည့်သွင်းသွားရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း 2 နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၂.၁ အဖွဲ့အစည်းသည် ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရန် လူသိရှင်ကြား ကတိပြုထားရမည်။</p> <p>၂.၂ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ယဉ်ကျေးမှုကို အဖွဲ့အစည်း၏ထိပ်ပိုင်းမှ အောက်ခြေအဆင့်အထိ အဆင့်အားလုံးတွင် ရပ်တည်ကာကွယ်ပေး၍ စံပြုလုပ်ဆောင်ရမည်။</p> <p>၂.၃ အုပ်ချုပ်မှုအစီအစဉ်များသည် အဆင့်တိုင်း၌ ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေး မူဝါဒကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင်လွယ်ကူစေရန် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။</p> <p>၂.၄ ကျင့်ဝတ်စည်းမျဉ်းသည် ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအတွက် မျှော်လင့်ထားသော အပြုအမူဆိုင်ရာ စံနှုန်းများနှင့်တာဝန်ဝတ္တရားများကို လမ်းညွှန်ချက်များ ပေးထားရမည်။</p> <p>၂.၅ ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုနည်းပျူဟာများသည် ကလေးများနှင့် လူငယ်များအတွက် အန္တရာယ်များကို ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း၊ ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် လျော့ချခြင်းအပိုင်းတွင် အာရုံစိုက်ရမည်။</p> <p>၂.၆ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် သတင်းအချက်အလက်မျှဝေခြင်းနှင့် မှတ်တမ်းတင်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ၎င်းတို့၏တာဝန်ဝတ္တရားများကို နားလည်ထားရမည်။</p>	<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၂ ၏ကဏ္ဍများစွာသည် လက်ရှိ ရှိပြီးသား စံနှုန်း၊ ၂ နှင့် ၃အရ အဖွဲ့အစည်းများ လက်ရှိလုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီသည်။</p> <p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် 2 သည် အဖွဲ့အစည်းအတွင်းရှိ အဆင့်တိုင်း၌ ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေး ယဉ်ကျေးမှုကို ဖန်တီးရန် သတင်းအချက်အလက်မျှဝေခြင်း၊ မှတ်တမ်းတင်ခြင်းနှင့် အုပ်ချုပ်မှုအစီအစဉ်များကို ပိုမိုအလေးထား အာရုံစိုက်ထားသည်။ ကလေးများအတွက် အန္တရာယ်များကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းမှုသည် အဖွဲ့အစည်း ခေါင်းဆောင်မှု၊ အုပ်ချုပ်မှုနှင့်ယဉ်ကျေးမှုတို့တွင် ထည့်သွင်းရန် လိုအပ်သည်။</p>	<p><u>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး</u> <u>အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖန်တီးရန် ကော်မရှင်၏ လမ်းညွှန်</u> တွင် လက်ရှိ စံနှုန်း ၁၊ ၂ နှင့် ၃ အပိုင်းများ၌ ဆက်စပ်သော လမ်းညွှန်ချက် အချို့ပါရှိသည်။</p> <p>နယူးဆောက်သံဝေးလ်ပြည်နယ် ကလေးများ၏ အုပ်ထိန်းသူများဆိုင်ရာ ရုံး၏ <u>ကျင့်ဝတ်စည်းမျဉ်း - သည်</u> <u>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ကျင့်ဝတ်စည်းမျဉ်း</u> ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် ကျယ်ပြန့်သောကြံ့ခိုင်မှုကို ပံ့ပိုးပေးသည်။</p> <p>ဩစတြေးလျ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၁ ဆိုင်ရာe-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သောကြံ့ခိုင်မှုများကိုပေးထားပြီး ၎င်းကို <u>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းများ e-learning ပေါ်တယ်မှတစ်ဆင့်</u> ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>

<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)</p>	<p>ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။</p>	<p>အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ</p>
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၃ - ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များသည် ၎င်းတို့၏အခွင့်အရေးများနှင့်ပတ်သက်ပြီး လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိပြီး ၎င်းတို့အပေါ်သက်ရောက်မှုရှိသောဆုံးဖြတ်ချက်များတွင် ပါဝင်ခွင့်ရရှိရမည်ဖြစ်ကာ ထိုဆုံးဖြတ်ချက်များကို အလေးအနက်ထားလုပ်ဆောင်ပေးရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၃ နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၃.၁ ကလေးသူငယ်များနှင့်လူငယ်များကို ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ အချက်အလက်များနှင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု အပါအဝင် ၎င်းတို့၏အခွင့်အရေးများအားလုံးကို အသိပေးရမည်။</p> <p>၃.၂ ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကို ခံစားရပြီး အထီးကျန်မှုမရှိစေရန် ခင်မင်ရင်းနှီးမှု၏အရေးပါမှုကို အသိအမှတ်ပြုပြီး ရွယ်တူများထံမှ အားပေးကူညီမှုကို တိုက်တွန်းအားပေးရမည်။</p> <p>၃.၃ အခြေအနေနှင့်အချိန်အခါအလိုက် ကလေးသူငယ်များနှင့်လူငယ်များအား လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ မတော်မတရားပြုမှုကာကွယ်တားဆီးရေး အစီအစဉ်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာသတင်းအချက်အလက်များကို အသက်အရွယ်အလိုက် သင့်လျော်သောနည်းလမ်းဖြင့် တက်ရောက်သင်ယူခွင့်ပေးရမည်။</p> <p>၃.၄ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် အန္တရာယ်ရှိသောလက္ခဏာများကို သတိပြုပြီး ကလေးသူငယ်များနှင့်လူငယ်များအတွက် သူတို့၏အမြင်များကို ဖော်ပြရန်၊ ဆုံးဖြတ်ချက်ချရာတွင် ပါဝင်ရန်နှင့် သူတို့၏စိုးရိမ်မှုများကိုထုတ်ဖော်ပြောဆိုရန် ကလေးများနှင့် အဆင်ပြေသော နည်းလမ်းများကို ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။</p> <p>၃.၅ အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုကို လွယ်ကူချောမွေ့စေပြီး ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏ပါဝင်အကြံပြုမှုများကို လိုလံလားလားရှိသော ယဉ်ကျေးမှုကို တည်ဆောက်ရန် နည်းဗျူဟာများ ရှိထားရမည်။</p> <p>၃.၆ အဖွဲ့အစည်းများသည် ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များပါဝင်ရန် အခွင့်အလမ်းများကို ပေးပြီး သူတို့၏ပါဝင်ပံ့ပိုးမှုများကို လက်ခံကြိုဆိုကာ ယုံကြည်မှုနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်မှုကို ပိုမိုအားကောင်းအောင် လုပ်ဆောင်ပေးရမည်။</p>	<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းများအရ အဖွဲ့အစည်းများသည် ကလေးသူငယ်များနှင့်လူငယ်များကို လုပ်ပိုင်ခွင့်ပေးရန်နှင့် ၎င်းတို့၏ပါဝင်မှုကို အားပေးမြှင့်တင်ရန်အတွက် နည်းဗျူဟာများချမှတ်ရန် အမြဲတမ်းလိုအပ်သည်။ ဤတာဝန်ဝတ္တရားများသည် အမြဲတမ်းရှိနေသည်။</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၃ အရ အဖွဲ့အစည်းများအတွက် အပိုဆောင်း သတ်မှတ်ချက်များမှာ-</p> <ul style="list-style-type: none"> • ကလေးသူငယ်များနှင့်လူငယ်များအား သူတို့၏အခွင့်အရေးများကို အသိပေးခြင်း • ကလေးများနှင့်လူငယ်များ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိပြီး အပေါင်းအသင်းများရရှိစေရန် ခင်မင်ရင်းနှီးမှု၏အရေးပါမှုကို အသိအမှတ်ပြုပြီး ရွယ်တူချင်းများထံမှ အားပေးကူညီမှု တိုက်တွန်းအားပေးခြင်း • ကလေးသူငယ်များနှင့်လူငယ်များအတွက် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ မတော်မတရားပြုမှု ကာကွယ်ရေးအစီအစဉ်များကို သင့်လျော်သလို စီစဉ်ပေးခြင်း • ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ကလေးငယ်များကို ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေသော လက္ခဏာများကို ဖော်ထုတ်နိုင်ရန် ပြင်ဆင်ပေးခြင်း 	<p>ကော်မရှင်၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်ပေးခြင်းနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်း- ကလေးများနှင့်လူငယ်များနှင့် အလုပ်လုပ်သော အဖွဲ့အစည်းများအတွက် လမ်းညွှန် သည် အဖွဲ့အစည်းများအား လုပ်ပိုင်ခွင့်ပေးခြင်းအပြင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းနှင့် ၎င်းကို မည်သို့လက်တွေ့ကျင့်သုံးပုံနှင့်ပတ်သက်၍ လက်တွေ့ကျပြီး လက်လှမ်းမီသော လမ်းညွှန်ကို ပံ့ပိုးပေးထားပါသည်။</p> <p>များစွာသောကလေးများ၏အခွင့်အရေးများကို ကုလသမဂ္ဂ ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်အရ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ ကုလသမဂ္ဂသည် ရိုးရှင်းသောစားရှင်းကို ထုတ်ဝေထားသည်။</p> <p>ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန၏ ကျောင်းများအတွက်လမ်းညွှန် တွင် အမျိုးမျိုးသော မတော်မတရားပြုမှုပုံစံများ၏ လက္ခဏာများနှင့် ပတ်သက်၍ အသုံးဝင်သော သတင်းအချက်အလက်များ ပါရှိသည်။</p> <p>ကော်မရှင်၏ ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖန်တီးရန် လမ်းညွှန် တွင်လည်း လက်ရှိ စံနှုန်း ၇ အပိုင်း၌ ဆက်စပ်သော လမ်းညွှန်ချက်အချို့ ပါရှိသည်။</p> <p>ဩစတြေးလျ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၂ ဆိုင်ရာ e-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သောအကြံဉာဏ်များကိုပေးထားပြီး ၎င်းကို ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းများ e-learning ပေါ်တယ်မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>

ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)	ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။	အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၄ - ကလေးသူငယ်များ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးကို မြှင့်တင်ရာတွင် မိသားစုများနှင့်လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများကို အသိပေး၍ ပါဝင်ခွင့်ပေးရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း 4 နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၄.၁ မိသားစုများသည် ၎င်းတို့ကလေးအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိသော ဆုံးဖြတ်ချက်များပြုလုပ်ရာတွင် ပါဝင်ခွင့်ရှိရမည်။</p> <p>၄.၂ အဖွဲ့အစည်းသည် မိသားစုများ၊ ရပ်ရွာလူထုနှင့် ပူးပေါင်း၍ ၎င်းတို့အား ၎င်း၏ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအကြောင်းကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း အသိပေးပြောဆိုပြီး သက်ဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို သိရှိနိုင်အောင် မျှဝေပေးသွားရမည်။</p> <p>၄.၃ မိသားစုများနှင့်လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများသည် အဖွဲ့အစည်း၏မူဝါဒများနှင့် ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်များ ဖော်ဆောင်မှုနှင့် ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းတို့တွင် ပြောရေးဆိုခွင့် ရှိရမည်။</p> <p>၄.၄ မိသားစုများ၊ စောင့်ရှောက်သူများနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းသည် အဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုနှင့် အုပ်ချုပ်မှုအကြောင်း သိထားခွင့်ရှိရမည်။</p>	<p>အဖွဲ့အစည်းများစွာသည် လက်ရှိ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းများကို လိုက်နာခြင်း၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအဖြစ် မိသားစုဝင်များနှင့်ရပ်ရွာလူထုများအား အသိပေး၍ ပူးပေါင်းပါဝင်ခိုင်းထားပြီးဖြစ်သည်။</p> <p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၄ သည် မိသားစုများနှင့်လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများအနေဖြင့် ကလေးဘေးကင်းရေးကိုမြှင့်တင်ရန်အတွက် တိကျသောတာဝန်ဝတ္တရားများကို ချမှတ်ပေးထားသည်။</p> <p>တာဝန်ဝတ္တရားသစ်များဆိုသည်မှာ အဖွဲ့အစည်းများက အောက်ပါအရာတို့အား သေချာအောင်လုပ်ရမည်ဟုဆိုလိုသည်-</p> <ul style="list-style-type: none"> • ကလေးများနှင့်လူငယ်များအပေါ်သက်ရောက်မှုရှိသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်များတွင် မိသားစုများနှင့်ရပ်ရွာလူထု၏ အကြံဉာဏ်ကို တောင်းခံခြင်း • ၎င်းတို့၏ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး မူဝါဒများနှင့် ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်များ ဖော်ဆောင်မှုနှင့် ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းတို့တွင် မိသားစုများနှင့်လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများကို ပါဝင်ခွင့်ပေးခြင်း • ကလေးသူငယ်များ၏ဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ စိုးရိမ်ဖွယ်ကိစ္စများကို တင်ပြပုံနှင့် အဖွဲ့အစည်း၏ လည်ပတ်ဆောင်ရွက်ပုံအကြောင်းကို မိသားစုများ၊ ရပ်ရွာလူထုများထံ ထိရောက်စွာဆက်သွယ်ပြောဆိုပေးခြင်း • မိသားစုများ၏မတူကွဲပြားမှုများကိုထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး အားလုံးတန်းတူပါဝင်ခွင့်အတွက် အတားအဆီးများကိုလျှော့ချရန် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း 	<p>မိသားစုများနှင့်ရပ်ရွာလူထုများပါဝင်စေခြင်းသည် ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖန်တီးရန် လမ်းညွှန်တွင် ကောင်းမွန်သော ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်ဖြစ်ကြောင်း အကြံပြုထားသည်။</p> <p>ဩစတြေးလျ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၃ ဆိုင်ရာe-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သောအကြံဉာဏ်များကိုပေးထားပြီး ၎င်းကို ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းများ e-learning ပေါ်တယ်မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>

<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)</p>	<p>ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။</p>	<p>အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ</p>
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၅ - တန်းတူညီမျှမှုကို ထိန်းသိမ်းပြီး မူဝါဒနှင့် ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်တွင် ကွဲပြားခြားနားသည့် လိုအပ်ချက်များကို လေးစားသွားရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း 5 နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၅.၁ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအပါအဝင် အဖွဲ့အစည်းသည် ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များ၏ မတူကွဲပြားသောအခြေအနေများကို နားလည်ပြီး အားနည်းချက်ရှိသူများကို ကူညီပံ့ပိုးပေးရမည်။</p> <p>၅.၂ ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များသည် ယဉ်ကျေးမှုအရ လုံခြုံစိတ်ချရကာ လက်လှမ်းမီ၍ နားလည်ရန်လွယ်ကူသည့်နည်းလမ်းများဖြင့် သတင်းအချက်အလက်၊ အထောက်အပံ့နှင့် တိုင်တန်းမှုလုပ်ငန်းစဉ်များကို လက်လှမ်းမီခွင့် ရှိရမည်။</p> <p>၅.၃ အဖွဲ့အစည်းသည် မသန်စွမ်းသော ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များ၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဘာသာစကား မတူကွဲပြားသော နောက်ခံများမှလာသည့် ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များ၊ အိမ်တွင် မနေနိုင်သော ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များနှင့် အမျိုးသမီးချင်းစုံမက်သော၊ အမျိုးသားချင်းစုံမက်သော၊ ဆန့်ကျင်ဘက်လိင်နှစ်မျိုးလုံးကို စုံမက်သော၊ လိင်ပြောင်းထားသော၊ ဒွီလိင်ဖြစ်သော ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များ၏ လိုအပ်ချက်များကို အထူးအာရုံစိုက်ရမည်။</p> <p>၅.၄ အဖွဲ့အစည်းသည် မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏လိုအပ်ချက်များကို အထူးအာရုံစိုက်ပြီး ယဉ်ကျေးမှုအရ လုံခြုံစိတ်ချရသောပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုကို ထောက်ပံ့/မြှင့်တင်ပေးသွားရမည်။</p>	<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းများအရ အဖွဲ့အစည်းများသည် မတူကွဲပြားမှုများအား အသိအမှတ်ပြု၍ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် အချို့သောကလေးများသည် အခြားသူများထက် မတော်မတရားပြုကျင့်ခြင်းခံရနိုင်ခြေရှိကြောင်းကို နားလည်ထားရန် အမြဲလိုအပ်သည်။ ယနေ့အထိ ၎င်းကို မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုနှင့် / သို့မဟုတ် ဘာသာစကားအရ ကွဲပြားခြားနားသော ကလေးများ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုနှင့် မသန်စွမ်းသော ကလေးသူငယ်များ၏ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အခြေခံမူသုံးခုအားဖြင့် ဖော်ပြထားသည်။</p> <p>ဤတာဝန်ဝတ္တရားများမှာ ဆက်လက်ရှိနေသော်လည်း ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၅ သည် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် လုပ်ရမည့် အောက်ပါ ထပ်ဆောင်းတာဝန်ဝတ္တရားအချို့ကို ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြထားသည်-</p> <ul style="list-style-type: none"> • ကလေးများနှင့်လူငယ်များ၏မတူကွဲပြားသောနောက်ခံ၊ အခြေအနေနှင့်လိုအပ်ချက်များကိုနားလည်သဘောပေါက်ရန် • လိုအပ်သောပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများပြုလုပ်ပြီး ကလေးများနှင့်လူငယ်များအားလုံးအား တန်းတူကာကွယ်ပေးရန် • အိမ်တွင်မနေထိုင်နိုင်သောကလေးများနှင့် လူငယ်များအပြင် အမျိုးသမီးချင်းစုံမက်သော၊ အမျိုးသားချင်းစုံမက်သော၊ ဆန့်ကျင်ဘက်လိင်နှစ်မျိုးလုံးကို စုံမက်သော၊ လိင်ပြောင်းထားသော၊ ဒွီလိင်ဖြစ်သော ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၊ ၎င်းလိုအပ်ချက်များကို စဉ်းစားပေးရန်။ <p>စံနှုန်းသစ်အရ ကလေးများ၏ ကွဲပြားခြားနားသောအခြေအနေများကို နားလည်ရန် အာရုံစိုက်မှုကြောင့် အဖွဲ့အစည်းများသည် ကျား/မခံယူထားခြင်းမရှိသူ ကလေးများနှင့် လိင်ခံယူချက် ကွဲပြားခြားနားသော ကလေးများ၏လိုအပ်ချက်များကိုလည်း အာရုံစိုက်ရန်လိုအပ်လိမ့်မည်။</p> <p>ဤစံနှုန်းသည် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ယဉ်ကျေးမှုအရ လုံခြုံစိတ်ချရသောပတ်ဝန်းကျင်ကိုထူထောင်ပြီး မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများနှင့်လူငယ်များ၏ မတူကွဲပြားမှုများကို ထူးခြားသော ကိုယ်ပိုင်လက္ခဏာများနှင့် အတွေ့အကြုံများကို လေးစားတန်ဖိုးထားရန် လိုအပ်သော စံနှုန်းသစ် ၁ နှင့် ဆက်စပ်နေသည်။</p>	<p>ကော်မရှင်၏ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖန်တီးရန် လမ်းညွှန်ချက် သည် လူငယ်များ၏မတူကွဲပြားသောအုပ်စုများ၊ အထူးသဖြင့် မူလနေထိုင်သူ ရှေးတိုင်းရင်းသား ကလေးများ၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် / သို့မဟုတ် ဘာသာစကားအရ မတူကွဲပြားသောကလေးများနှင့် မသန်စွမ်းသော ကလေးသူငယ်များ၏လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန် အသုံးဝင်သောလမ်းညွှန်ချက်အချို့ကို ပြင်ဆင်ပေးထားသည်။</p> <p>ဩစတြေးလျ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၄ ဆိုင်ရာ e-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သောအကြံဉာဏ်များကိုပေးထားပြီး ၎င်းကို ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းများ e-learning ပေါ်ကြည့်မှတ်တမ်းဆင့် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>

<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)</p>	<p>ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။</p>	<p>အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ</p>
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၆ - ကလေးသူငယ်များ၊ လူငယ်များနှင့် အလုပ်လုပ်သောသူများသည် လက်တွေ့တွင် ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေး တန်ဖိုးများကို ထင်ဟပ်စေရန် သင့်တော်မှုရှိ၍ ပံ့ပိုးပေးနိုင်သူဖြစ်ရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၆ နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၆.၁ ကြော်ငြာခြင်း၊ ထောက်ခံစာစစ်ဆေးမှုများနှင့် ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ အလုပ်-မဝင်မီ စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်အပါအဝင် ဝန်ထမ်းသစ်ခန့်အပ်ရာတွင် ကလေးသူငယ်များ၏ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးကို အလေးပေးရမည်။</p> <p>၆.၂ သက်ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် လက်ရှိတွင် ကလေးများနှင့် ပတ်သက်၍ စစ်ဆေးမှုများ သို့မဟုတ် နောက်ကြောင်းရာဇဝင် စစ်ဆေးမှုများကို လုပ်ဆောင်သွားရမည်။</p> <p>၆.၃ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအားလုံးသည် သင့်လျော်သော လုပ်ငန်းဝင်သင်တန်းကို ရရှိပြီး မှတ်တမ်းများထိန်းသိမ်းခြင်း၊ သတင်းအချက်အလက်မျှဝေခြင်းနှင့် အစီရင်ခံခြင်းတာဝန်များအပါအဝင် ကလေးများနှင့်လူငယ်များအပေါ် သူတို့၏တာဝန်များကို သိရှိထားရမည်။</p> <p>၆.၄ အစဉ်တစိုက် ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲခြင်းနှင့် လူသားရင်းမြစ် စီမံခန့်ခွဲခြင်းတွင် ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးကို အဓိကထားသွားရမည်။</p>	<p>လက်ရှိကလေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းများအရ အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများကို ရွေးချယ်ခန့်အပ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ စိစစ်ခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်း၊ လေ့ကျင့်ခြင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် စောင့်ကြည့်ခြင်းတို့အတွက် ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး မူဝါဒများနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထားရှိရန် သတ်မှတ်ထားပြီးဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့သည် ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကလေး၏ဘေးကင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအတွက် သတင်းပို့တိုင်ကြားခြင်း လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို သိရှိအောင်လည်း သေချာအသိပေးထားရန်လိုအပ်သည်။</p> <p>ကလေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၆ အရ အဖွဲ့အစည်းများသည် ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများကို အောက်ပါအရာများအား အသိပေးရန် တာဝန်အသစ်များ ရှိပါမည်-</p> <ul style="list-style-type: none"> • ကလေးဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဖွဲ့အစည်း၏ မှတ်တမ်းထိန်းသိမ်းခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ • သတင်းအချက်အလက်မျှဝေခြင်းနှင့် အစီရင်ခံခြင်းတာဝန်ဝတ္တရားများ 	<p>ကော်မရှင်၏ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းကို ဖန်တီးရန် လမ်းညွှန် တွင် ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကို ပံ့ပိုးမြှင့်တင်ပေးသော ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ရွေးချယ်ခန့်အပ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ စစ်ဆေးခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်း၊ လေ့ကျင့်ခြင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် စောင့်ကြည့်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျယ်ပြန့်သော လမ်းညွှန်ချက်များ ပါရှိသည်။</p> <p>ဩစတြေးလျ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၅ ဆိုင်ရာe-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သောအကြံဉာဏ်များကိုပေးထားပြီး ၎င်းကို ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းများ e-learning ပေါ်တယ်မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>

<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)</p>	<p>ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။</p>	<p>အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ</p>
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၇ - တိုင်ကြားမှုများနှင့် စိုးရိမ်မှုများကို ကိုင်တွယ်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များသည် ကလေးသူငယ်ကို ဦးစားပေး အာရုံစိုက်ရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၇ နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၇.၁ အဖွဲ့အစည်းတွင် လက်လှမ်းမီနိုင်သော ကလေးအပေါ်ဦးစားပေးသည့် တိုင်ကြားမှု ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရေး မူဝါဒတစ်ခုရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုမူဝါဒတွင် ခေါင်းဆောင်မှု၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ၏အခန်းကဏ္ဍများနှင့်တာဝန်ဝတ္တရားများ၊ တိုင်ကြားချက်ပုံစံ အမျိုးမျိုး၊ သက်ဆိုင်ရာ မူဝါဒများ သို့မဟုတ် ကျင့်ဝတ်စည်းမျဉ်း ချိုးဖောက်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် နည်းလမ်းများနှင့် အရေးယူ တိုင်ကြားရန် တာဝန်များကို ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြထားရမည်။</p> <p>၇.၂ တိုင်ကြားမှုများကို ထိရောက်စွာ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၊ မိသားစုဝင်များ၊ ဝန်ထမ်းနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက နားလည်ရမည်ဖြစ်ပြီး ယဉ်ကျေးမှုအရ ဘေးကင်းမှု ရှိရမည်။</p> <p>၇.၃ တိုင်ကြားချက်များကို အလေးအနက်ထားပြီး ချက်ချင်းပင် သေသေချာချာ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းပေးရမည်။</p> <p>၇.၄ အဖွဲ့အစည်းတွင် ဥပဒေအရ တိုင်ကြားရန် လိုအပ်သည်ဖြစ်စေ မလိုအပ်သည်ဖြစ်စေ တိုင်ကြားမှုများနှင့်စိုးရိမ်မှုများကို သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များသို့ တင်ပြလာပါက ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းပေးမည့် မူဝါဒများနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြင်ဆင်ထားရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ဥပဒေစိုးမိုးရေး ရဲအရာရှိများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်။</p> <p>၇.၅ သတင်းပို့တိုင်ကြားခြင်း၊ ကိုယ်ရေးအချက်အလက် လုံခြုံရေးနှင့် အလုပ်ခန့်အပ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေတာဝန်ဝတ္တရားများကို ဖြည့်ဆည်းရမည်။</p>	<p>လက်ရှိကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းများအရ အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ကလေးများနှင့်လူငယ်များအနေဖြင့် တိုင်ကြားမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် ကူညီပေးသော ထိရောက်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ရှိထားရမည်ဖြစ်ပြီး အဖွဲ့အစည်းသည် သံသယဖြစ်ဖွယ် ကလေးညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုကို သင့်လျော်စွာ တုံ့ပြန်ဖြေရှင်း၍ သတင်းပို့တိုင်ကြားနိုင်အောင် သေချာဆောင်ရွက်ရမည်။</p> <p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၇ သည် ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအပြင် ကလေးသူငယ်များ၊ လူငယ်များနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုများက ကလေးအပေါ်ဦးစားပေးအာရုံစိုက်သော တိုင်ကြားချက် လုပ်ငန်းစဉ်များ၏ အရေးကြီးပုံကို နားလည်သဘောပေါက်ရန် အလေးပေးသည်။</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၇ သည် အဖွဲ့အစည်းများအတွက် အောက်ပါ တာဝန်ဝတ္တရားများကို ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြထားသည်-</p> <ul style="list-style-type: none"> • တိုင်ကြားမှုများကို အလေးအနက်ထားပြီး ချက်ချင်း သေသေချာချာ တုံ့ပြန်ကိုင်တွယ်ရန် • ဥပဒေစိုးမိုးရေး ရဲအရာရှိများနှင့်အတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် • သတင်းပို့တိုင်ကြားခြင်း၊ ကိုယ်ရေးအချက်အလက် လုံခြုံရေးနှင့် အလုပ်ခန့်အပ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေတာဝန်ဝတ္တရားများနှင့် ကိုက်ညီစွာ ဆောင်ရွက်ရန် 	<p>ကော်မရှင်၏ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖန်တီးရန် လမ်းညွှန် သည် သတင်းပို့တိုင်ကြားခြင်း မူဝါဒများနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဆိုင်ရာ သက်ဆိုင်သော အကြံဉာဏ်များကို ပေးထားသည်။</p> <p>ကော်မရှင်၏ဝဘ်ဆိုဒ်တွင် ဤအစီအစဉ်နှင့်သက်ဆိုင်သည့်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် တိုင်ကြားနိုင်သောအပြုအမူ အစီအစဉ် လမ်းညွှန်ကို ထည့်သွင်းပေးထားသည်။</p> <p>နိုင်ငံတော် ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ရုံးသည် ကလေးများအပေါ် အာရုံစိုက်ပြီး လက်လှမ်းမီနိုင်သော တိုင်ကြားမှုလုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ အရင်းအမြစ်များကို ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။</p> <p>ဩစတြေးလျ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၆ ဆိုင်ရာ e-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သော အကြံဉာဏ်များကို ပေးထားပြီး ၎င်းကို ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းများ e-learning ပေါ်တယ်မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>

<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)</p>	<p>ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။</p>	<p>အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ</p>
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၈ - ကလေးငယ်များနှင့် လူငယ်များ အမြဲဘေးကင်းလုံခြုံမှု ရှိစေရန် ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများကို အမြဲမပြတ် အသိပညာပေးခြင်းနှင့် သင်တန်းပို့ချခြင်းတို့ဖြင့် ဗဟုသုတ၊ ကျွမ်းကျင်မှုများနှင့် အသိပညာတို့ ပြည့်ဝနေအောင် ပြင်ဆင်ပေးရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၈ နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၈.၁ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် အဖွဲ့အစည်း၏ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးမူဝါဒကို ထိရောက်စွာအကောင်အထည်ဖော်ရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားထား၍ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရမည်။</p> <p>၈.၂ ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် အခြားကလေးများနှင့်လူငယ်များကြောင့်ဖြစ်ပေါ်သော ထိခိုက်မှုများအပါအဝင် ကလေးငယ်များကို အန္တရာယ်ဖြစ်စေသည့် ညွှန်ပြချက်များကို သိရှိရန် သင်တန်းနှင့် အချက်အလက်များကို လက်ခံရရှိထားရမည်။</p> <p>၈.၃ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးပြဿနာများကို ထိရောက်စွာတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် သတင်းအချက်အလက်များကိုရရှိထားရမည်ဖြစ်ပြီး အန္တရာယ်များကို ဖွင့်ဟပြောဆိုသော လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များကို ထောက်ခံအားပေးရမည်။</p> <p>၈.၄ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် ကလေးသူငယ်များနှင့်လူငယ်များအတွက် ယဉ်ကျေးမှုအရ လုံခြုံစိတ်ချရသောပတ်ဝန်းကျင်များ မည်သို့တည်ဆောက်ရမည်နှင့် ပတ်သက်၍ သင်တန်းပို့ချမှုနှင့် သတင်းအချက်အလက်များကို ရရှိထားရမည်။</p>	<p>လက်ရှိကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းများအရ အဖွဲ့အစည်းများသည် ကလေးများအတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံသော ပတ်ဝန်းကျင်များကို ဖန်တီးပေးပြီး ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုဆိုင်ရာ စွပ်စွဲချက်များကို တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား သတင်းအချက်အလက်နှင့် သင်တန်းများ ပေးရန်လိုအပ်သည်။ ဝန်ထမ်းများအတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံသော ပတ်ဝန်းကျင်များကို ဖန်တီးပေးပြီး ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုဆိုင်ရာ စွပ်စွဲချက်များကို တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းန ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ် ၈ တွင် အကူအညီပေးရန်နှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန်နှင့် အောက်ပါတို့အတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် အသိပညာနှင့် သင်တန်းများ ပို့ချပေးရန် တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဖော်ပြထားသည်-</p> <ul style="list-style-type: none"> • အဖွဲ့အစည်း၏ ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးမူဝါဒကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် • အန္တရာယ် ညွှန်ပြချက်များ (အခြားကလေးများနှင့် လူငယ်များကြောင့်ဖြစ်သောထိခိုက်မှုများအပါအဝင်) ကို သိရှိရန် • ကလေးဘေးကင်းရေးဆိုင်ရာပြဿနာများနှင့်စိုးရိမ်မှုများကို ထိရောက်စွာတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အန္တရာယ်ကို ထုတ်ဖော်ပြောဆိုသည့် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များကို အားပေးကူညီရန်တို့ဖြစ်သည်။ <p>ဤစံနှုန်းသည် စံနှုန်းသစ် ၁ နှင့် ၅ တို့နှင့်ချိတ်ဆက်မှုရှိပြီး စံနှုန်းသုံးခုစလုံးတွင် ကလေးများနှင့်လူငယ်များအတွက်ဘေးကင်းလုံခြုံသောပတ်ဝန်းကျင်များကိုတည်ဆောက်ရန် ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအတွက် သင်တန်းပို့ချမှုနှင့် အချက်အလက်များ ပေးရန် အဖွဲ့အစည်းများ၏ တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဖော်ပြထားသည်။</p>	<p>ကော်မရှင်၏ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖန်တီးရန် လမ်းညွှန် တွင် ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရန် ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများတွင် ရှိရမည့် ဗဟုသုတ၊ ကျွမ်းကျင်မှုများနှင့် အသိပညာဆိုင်ရာ အချက်အလက်အချို့ပါဝင်သည်။</p> <p>ကော်မရှင်၏ဝတ်ဆိုင်တွင် ဤအစီအစဉ်နှင့်သက်ဆိုင်သည့်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် တိုင်ကြားနိုင်သောအပြုအမူ အစီအစဉ် လမ်းညွှန်ကို ထည့်သွင်းပေးထားသည်။</p> <p>ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန၏ ကျောင်းများအတွက်လမ်းညွှန် တွင် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု လက္ခဏာများနှင့် ပတ်သက်၍ အသုံးဝင်သော သတင်းအချက်အလက်များ ပါဝင်ပါသည်။</p> <p>ဩစတြေးလျ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၇ ဆိုင်ရာe-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သောအကြံဉာဏ်များကိုပေးထားပြီး ၎င်းကို ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းများ e-learning ပေါ်တယ်မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>

ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)	ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။	အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ
<p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၉ - ပြင်ပနှင့် အွန်လိုင်းပတ်ဝန်းကျင်များတွင် ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များအား အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြေကို လျော့ချလျက် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးကိုလည်း မြှင့်တင်သွားရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၉ နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၉.၁ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် ကလေးသူငယ်များ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက် လုံခြုံရေး၊ သတင်းအချက်အလက်၊ လူမှုဆက်သွယ်ရေးနှင့် သင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းများ ရယူခွင့်ကို ထိခိုက်စေခြင်းမရှိဘဲ အွန်လိုင်းနှင့် ပြင်ပပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အန္တရာယ်များကို ခွဲခြားဖော်ထုတ်ပြီး လျော့ချသွားရမည်။</p> <p>၉.၂ အွန်လိုင်းပတ်ဝန်းကျင်ကို အဖွဲ့အစည်း၏ကျင့်ဝတ်စည်းမျဉ်း၊ ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေး မူဝါဒနှင့် ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်အညီ အသုံးပြုသွားရမည်။</p> <p>၉.၃ ဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်များတွင် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ နောက်ခံအခြေအနေများ၊ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ပြင်ပ ပတ်ဝန်းကျင်ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်သောအန္တရာယ်များကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားသွားရမည်။</p> <p>၉.၄ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများမှ အဆောက်အအုံများနှင့်ဝန်ဆောင်မှုများကို အသုံးပြုရန် စာချုပ်ချုပ်ဆိုသောအဖွဲ့အစည်းများတွင် ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိကြောင်း သေချာစေသည့် ဝယ်ယူမှုဆိုင်ရာ မူဝါဒများ ရှိထားရမည်။</p>	<p>လက်ရှိကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းများအရ အဖွဲ့အစည်းများသည် ပြင်ပနှင့်အွန်လိုင်းပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဆက်သွယ်သည့်အန္တရာယ်များကို သတိပြုရန်နှင့် ကလေးသူငယ် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုအန္တရာယ်များကို ဖယ်ရှားရန် အစီအမံများချမှတ်ရန် လိုအပ်သည်။</p> <p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၉ တွင် အဖွဲ့အစည်းများအတွက် အောက်ပါ တာဝန်ဝတ္တရားများကို ထည့်သွင်းပေးထားသည်-</p> <ul style="list-style-type: none"> • ပြင်ပပတ်ဝန်းကျင်အပြင် အွန်လိုင်းပတ်ဝန်းကျင်ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် • ကလေးသူငယ် သို့မဟုတ် လူငယ်တစ်ဦး၏ကိုယ်ရေးကိုယ်တာအခွင့်အရေး၊ သတင်းအချက်အလက်ရယူမှု၊ လူမှုဆက်သွယ်မှုနှင့်သင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းများကိုထိခိုက်စေခြင်းမရှိစေဘဲ ဤပတ်ဝန်းကျင်ရှိအန္တရာယ်များကို ခွဲခြားသတ်မှတ်သွားရန် • ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေးအပြင် ကလေးများနှင့် လူငယ်များအတွက် အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြေ လျော့ချခြင်းတို့ကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် • အဖွဲ့အစည်းက ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများမှ အဆောက်အအုံနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို အသုံးပြုရန် စာချုပ်ချုပ်ဆိုပါက ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိကြောင်း သေချာစေသော ဝယ်ယူရေးမူဝါဒများကို ထားရှိသွားရန် 	<p>ကော်မရှင်၏ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖန်တီးရန် လမ်းညွှန် သည် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု အန္တရာယ်များကို ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် လျော့ချခြင်းဆိုင်ရာ အကြံအဉာဏ်များကို ပံ့ပိုးပေးထားသည်။</p> <p>COVID-19 ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားနေစဉ်အတွင်း ကော်မရှင်၏ ကလေးများနှင့်လူငယ်များအား အွန်လိုင်းတွင် ဘေးကင်းလုံခြုံအောင်ထားခြင်း တွင် အသုံးဝင်သောအကြံဉာဏ်များနှင့် လင့်ခ်များကို ပေးထားသည်။</p> <p>ဤ eSafety ကော်မရှင်နာ သည် ကလေးများကို အွန်လိုင်းပေါ်တွင် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရန် ကျယ်ပြန့်သော လက်တွေ့ကျကျအကြံဉာဏ်များကို ပေးထားပါသည်။</p> <p>ဩစတြေးလျလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ အွန်လိုင်း အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန်စာရင်း နှင့် နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၈ ဆိုင်ရာ e-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သော အကြံဉာဏ်များကိုပေးထားပြီး ၎င်းကို ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး e-learning ပေါ်တယ်မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>

ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)	ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။	အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၁၀- ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းများ အကောင်အထည်ဖော်မှုကို ပံ့ပိုးပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး တိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်ရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း 10 နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၁၀.၁ အဖွဲ့အစည်းသည် ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်များကို ပံ့ပိုး ဆန်းစစ်သုံးသပ်ပြီး အကဲဖြတ်ကာ တိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် လုပ်ဆောင်သွားရမည်။</p> <p>၁၀.၂ စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်မှုကို အကြောင်းကြားရန် စနစ်တကျ ပျက်ကွက်မှုများနှင့် အကြောင်းရင်းများကို ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်အတွက် တိုင်ကြားမှုများ၊ စိုးရိမ်မှုများနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာဖြစ်စဉ်များကို ဆန်းစစ်ပေးရမည်။</p> <p>၁၀.၃ အဖွဲ့အစည်းသည် သက်ဆိုင်ရာပြန်လည်သုံးသပ်ချက်မှ တွေ့ရှိချက်များကို ဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းနှင့်မိသားစုများ၊ ကလေးများနှင့်လူငယ်များထံ ပြန်လည်တင်ပြပေးရမည်။</p>	<p>ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေးသည် လက်ရှိ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းများတွင် ပါဝင်ပြီးဖြစ်သည်။</p> <p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၁၀ သည် အဖွဲ့အစည်းများအတွက် အောက်ပါ တာဝန်ဝတ္တရားသစ်များကို ထည့်သွင်းပေးထားသည်-</p> <ul style="list-style-type: none"> • စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်မှုကို အကြောင်းကြားရန် စနစ်တကျ ပျက်ကွက်မှုများနှင့် အကြောင်းရင်းများကို ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်အတွက် တိုင်ကြားမှုများ၊ စိုးရိမ်မှုများနှင့်ဘေးကင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာဖြစ်စဉ်များကို ဆန်းစစ်သွားရန် • ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်များအား ပြန်လည်ဆန်းစစ်ခြင်းနှင့်ဆက်စပ်သည့်တွေ့ရှိချက်များကို ဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းနှင့်မိသားစုများ၊ ကလေးများနှင့်လူငယ်များထံ ပြန်လည်တင်ပြပေးရန်တို့ ပါဝင်သည်။ 	<p>ကော်မရှင်၏ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖန်တီးရန် လမ်းညွှန်ချက် သည် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ကလေးသူငယ် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ မူဘောင်အား လက်ရှိ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းများနှင့်ယှဉ်၍ ပြန်လည်သုံးသပ်မှုတွင် အကူအညီဖြစ်စေရန် ကိုယ်တိုင် အကဲဖြတ်ခြင်းနည်းလမ်း (Word ဖိုင်ဖြင့် ရရှိနိုင်သည်) ကို ပံ့ပိုးပေးထားသည်။ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များနှင့် ယှဉ်၍ သုံးသပ်ချက်များကို ပံ့ပိုးရန်အတွက် နည်းလမ်းအသစ်တစ်ခုကို ထုတ်ဝေပေးပါလိမ့်မည်။</p> <p>ဩစတြေးလျ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၉ ဆိုင်ရာe-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သောအကြံဉာဏ်များကိုပေးထားပြီး ၎င်းကို ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းများ e-learning ပေါ်တယ်မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>

ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းသစ်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်မှ စတင်သည်)	ဘာတွေ အသစ်ဖြည့်စွက်ထားလဲ သို့မဟုတ် ဘာတွေပြောင်းသွားလဲ။	အသုံးဝင်မည့် အရင်းအမြစ်များ
<p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း ၁၁ - မူဝါဒနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရ အဖွဲ့အစည်းသည် ကလေးသူငယ်များနှင့်လူငယ်များအတွက် မည်သို့လိုခြံမြူပေးသည်ကို မှတ်တမ်းတင်ထားရမည်</p> <p>ကလေးသူငယ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်း 11 နှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် အနည်းဆုံး သေချာအောင်ပြုလုပ်ရမည်မှာ-</p> <p>၁၁.၁ မူဝါဒများနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများသည် ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းများအားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သည်။</p> <p>၁၁.၂ မူဝါဒများနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို မှတ်တမ်းတင်ထားရမည်ဖြစ်ပြီး နားလည်လွယ်ရမည်။</p> <p>၁၁.၃ အကောင်းဆုံး ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်ပုံစံများနှင့် လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်အဖွဲ့၏တိုင်ပင်ဆွေးနွေးခြင်းတို့သည် မူဝါဒများနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တင်ပြပေးရမည်။</p> <p>၁၁.၄ ခေါင်းဆောင်များသည် မူဝါဒနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကိုထောက်ခံအားပေးကာ စံပြလိုက်နာ လုပ်ဆောင်ပြရမည်။</p> <p>၁၁.၅ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် မူဝါဒများနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်သွားရမည်။</p>	<p>လက်ရှိ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စံနှုန်းများအရ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ပံ့ပိုးပေးရန် ပြီးပြည့်စုံသော မူဝါဒများနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြင်ဆင်ထားရှိရမည်ဟု သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားပြီးဖြစ်သည်။</p> <p>ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစံနှုန်းသစ် ၁၁ သည် အဖွဲ့အစည်းများအတွက် အောက်ပါ တာဝန်ဝတ္တရားသစ်များကို ထည့်သွင်းပေးထားသည်-</p> <ul style="list-style-type: none"> • မူဝါဒများနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို လွယ်ကူစွာဖြင့်နားလည်နိုင်အောင် လုပ်ဆောင်ပေးရန် • မူဝါဒများနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အကြောင်းကြားရန် သက်ဆိုင်သူများနှင့်ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်ခြင်းနှင့်အကောင်းဆုံးကျင့်သုံးဆောင်ရွက် ချက် ပုံစံများကို အသုံးပြုရန် • အဖွဲ့အစည်းရှိခေါင်းဆောင်များသည် မူဝါဒနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထောက်ခံအားပေးကာ စံပြလိုက်နာ လုပ်ဆောင်ပြရန်တို့ ပါဝင်သည်။ 	<p>ကော်မရှင်၏ ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖန်တီးရန် လမ်းညွှန် တွင် လက်ရှိ စံနှုန်း ၂ အပိုင်း၌ နမူနာ မူဝါဒများနှင့် အသုံးဝင်သော လမ်းညွှန်ချက်ကို ပံ့ပိုးပေးထားသည်။</p> <p>ဩစတြေးလျ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ နိုင်ငံတော် စည်းမျဉ်း ၁၀ ဆိုင်ရာe-learning သင်ခန်းစာသည် အသုံးဝင်သောအကြံဉာဏ်များကိုပေးထားပြီး ၎င်းကို ကလေးသူငယ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အဖွဲ့အစည်းများ e-learning ပေါ်တယ်မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်သည်။</p>